

ဂျာမီးလိဂ်၊ကျေးတ၊တ၊

ယုတ

JUDE

၁

- ၁ ဂပ်၊ ယုတ၊ ကာခပ်ပီခင်ခွင့်လုံး ယု၊ဂုပုံ ပခင်ငါခင်း ဂျ၊တီး၊ ခပ်လိုဝ်းကာခင်လဝ်းပေး၊ဖြူးပီခင်လဝ်း လိုဝ်းဂီဝ်းကပ် ကာခင်ပေး၊ဖြူးပီခင်လဝ်းဂုဂ်ပီခင်း ခေး၊လူင်လောင် ကာခင်လုံးခါမ်၊တောင်းကာခင်လဝ်း ယေ၊သု ပုံလွဲးပုံထီမ်ယု၊ခေခင်ခေး၊ကျေး။
- ၂ ဂျိုးဂရူခေး၊မီးခိုင်သုသေခမ်းလူလုံး။ ဂျိုးတောင်းခမ်မ် ကိတ်၊တင်းတင်းဂုဂ်မိတ်၊တေး၊ ခမ်မိုခင်းမေးတီး သုသေခမ်းလူလုံး။

တူ့လဂျိတ်၊ကပျီတ်၊တင်းတောင်းလူ့သုမ်း ဂူခင်းကာခင်ကမ်၊မီးဖြူး

- ၃ ဂျေးကာခင်ဂပ်ဂုဂ်ခပ်ဂုဂ်လုံး၊ ဂပ်မီးလုံကာခင်ဂိုင်းယု၊ ခွဲးတီမ်းလွင်းတောင်းခေ၊ချွတ်၊ ကာခင်ဂုဂ်းလုံးခေ ဖေ မိုင်၊ပခင်ခေခေခေ ပခင်ဂျ၊တီးသုသေကျေးယု၊ ဂပ်ယင်းမီးလွင်းကာခင်တန်းလုံးတိုက်ယုင်း လူဝ်း ကပ်သု ဂျိုးသုလုံးခတ်းလုံယု၊ခေ၊တြေးတောင်းယုမ်၊ မတ်၊ ကာခင်ကပ်၊ပခင်တီးဂူခင်းမူတ်းလောင်၊တင်း လံ၊မေးယုပုံမိုဝ်းကွခင်ခေခေသေခေလု၊ လုဂ်းခါမ်၊
- ၄ ကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းလိုဝ်းခင်၊ဂိုဝ်းခင်လမ်း ဂူခင်းကျ၊ ထမ်၊မ၊ ကာခင်လုံးခါမ်၊တောင်းကာခင်မတ်၊မံ၊ဝုံလု၊ လီမ်မိုဝ်းကွခင် ကာခင်တန်းလုံးခါမ်၊တောင်းကာခင်လီ၊ ယင်၊ကပျီတ်၊လိုဝ်းခေခေခင်းခွင်း ခွမ်းပီခင်းပီတ်၊ ဂျေးလူးဖြူးပီခင်လဝ်းဂုဂ်းခေလု၊ ဂိုတ်းဂျိုးပီခင်ပုခင်း တောင်းကာခင်ဂိုလေ၊သု၊ဂုဂ်းဂိုဂ်၊ ထိုင်ပီတ်၊လဝ်း ကာခင်ဂုဂ်ပိုဝ်းပု၊လီဝ် ကာခင်ပီခင်လဝ်းဂုဂ်းလဝ်း ယေ၊သုခရိလုံ ခေခေသေခေလု၊ ဂိုတ်းတင်းပရီခေယု၊ တီတ်၊တီတ်၊ လွမ်လီမ်ခင်းသုယု၊ယုဝ်။
- ၅ ပိုဝ်းခေခေလု၊ ပီဂ်သမ်သုဂုဂ်ထေးသေကျေး လွင်းတောင်း ကာခင်ဂပ်ခွဲးပခင်သတိုတ်၊သုလမ်း လဝ်းဖြူးချွတ်၊ ကပ်ဂူခင်းကီသေရေ၊လ တင်းလံ၊ကွဂ်၊သေဂျေးခင်း မိုင်းကော၊ဂီဝ်တု သေယုဝ်ယုပီတ်၊ခပ်လိုဝ်းကာခင်
- ၆ ကမ်၊ယုမ်၊မတ်၊ခေခေကျေး။ လိုဝ်းသေခေခေ တမခေ၊ ဂင်ဂျာပ် ကာခင်ကမ်၊ပုံထီင်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊ ခေလု၊ ပီတ်၊ဝုံတီးယု၊တူဝ်လဝ်းဂပ်၊တင်းလံ၊လိုဝ်း ခေခေကျေး၊ မခင်းလဝ်း ကပ်တင်းလိုဂ်းလီဂ်းထေး၊

- ၀ ရှ၊ မတ်၊ဖုဂ်၊ဝုံခေလု၊ ချုတ်၊တူဂ်းဝုံဂျေးခင်းကာခင် လဝ်းသိုင်၊ ပုခင်းကာခင်တန်းလုံးခါမ်၊လီတ်၊ထမ် လီ၊ယင်၊ ခင်းဝခင်းကာခင်ယု၊ခေခေကျေး။
- ၇ မိုခင်လိုဝ်းခေခေ၊ခေခေ၊ လု၊လီမ် ဝိုင်းသေးတုမ်၊ ဝိုင်း ဂျေးမေးရ တင်း ဝိုင်းကာခင်မီးဂျေးတီးဂိုမ်းခေခေ လိုဝ်းခေခေ၊ ဂွမ်းပိုဝ်းဂိုတ်းခေ၊ထင်၊ကာခင်ကမ်၊တြေး ခမ်ခေး၊ခေလု၊ ဂျ၊မေးယု၊ခင်းလွင်းတောင်းကာခင်ခေ လု၊လုံးခေ၊ဂခေ ဂိုတ်းဂျ၊မု၊သိုဂ်းသမ်၊ဂခေခေခေ တင်း ပိုဝ်းခေလု၊ လုံးခါမ်၊တောင်းကာခင်ခေထေး၊ဝရုမ်းခေခေ
- ၈ ပီခင်ပုင်၊သက်၊သေ၊ထင်၊သေးဝုံယု၊ကျေး။ ခပ်လိုဝ်း ကာခင်လိုမ်းတူဝ်ခေလု၊ ခံးလုံဂူခေခေခေခေခေယု၊ တေး၊လီဝ်ခေခေခေကျေး၊ မိုခင်လိုဝ်းခေခေ၊ပိုဝ်းကွခင် တောင်းခေခေ ဂျိုးတူဝ်လဝ်းဂပ်၊ဂုဂ်းဂိုဂ်၊ယု၊ ခေပီတ်၊ ကျေး၊ခေး၊လက်၊ယု၊ သေသွမ်းခပ်လိုဝ်းကာခင်မူခေ
- ၉ တခင်းခွင်းယု၊ခေခေယု၊ကျေး။ ခုခေတမခေခေ၊ ဂင်ဂျာပ် မိဂ်ခေ၊လ လမ်း မိုဝ်းကာခင်ထိုင်ဂခေတင်း လု၊တခေ၊မေး၊ခေတ်၊ လွင်းတူဝ် မုဂ်းသေ၊ ခေခေ မခင်းယင်းကမ်၊ဂုတ်းဂိုတ်း တင်းကာခင်သေသွမ်း တင်၊ကပျီတ်၊ခေလု၊ ဂုလုံးလတ်၊ဝေး၊- ဂျိုးထေး၊ ဝရုဖြူးသင်၊သွမ်းခွဲးတု၊ ဝေးခေ၊ခေဂုလုံးကျေး။
- ၁၀ ခပ်ခေခေခေလမ်း လောင်းသေသွမ်းလွင်းတောင်းကာခင်တူဝ် လဝ်းဂပ်၊ကမ်၊ဂူခေခေကျေး။ ဂုလုံးဂျေး ခပ်လောင်း ကပ်လွင်းတောင်းကာခင်တူဝ်လဝ်းဂပ်၊ဂူ၊ လွမ်းခေခေ၊ ပဂတိုမိုခင်လိုဝ်းခေခေ၊တရိဂ်၊သခေ၊ခေခေခေလု၊ ဂျိုး
- ၁၁ တူဝ်လဝ်းဂပ်၊တု၊ခေခေလုလီဝ်ကျေး။ ခပ်မီးကျ၊မင်၊ ဂလု၊ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်းခပ်လွမ်းသီခင်းတင်း ဂျ၊ကီခေ ကျေး။ ခပ်ခုခေ၊လီခင်းလွမ်းသီခင်းတင်း ကပျီတ်၊ ပု၊လမ်း ခေလု၊ဂျိုးလုံးကမ်၊မခင်းခေခေ ကျေး။ ခပ်ဂိုတ်းလွမ်းကပျီတ်၊တင်းကာခင် ကျေးရ ထိုင်ပီတ်၊ခေခေသေခေလု၊ ဂူတ်၊ထိုင်တင်းလူ့တင်း
- ၁၂ လီဝ်ကျေး။ ခပ်ခေခေ ပီခင်ကာခင်ခေဂုဂ်ခေခေခေ ခင်းပွဲးမိတ်၊တေး၊သုကျေး။ ခင်းမိုဝ်းကာခင် ခပ်ဂိခေ လုလုံးဂခေတင်းသုခေခေ ယင်းကမ်၊လောင်း ကျေး ခေး၊သုခေလု၊ လောင်းဂျိုးတူဝ်လဝ်းဂပ်၊ကမ်၊တီမ်ဂုလုံး ကျေး။ ခပ်ပီခင်မွဂ်၊ဂုမ်း ကာခင်ကမ်၊မီးခေခေခေလု၊ လုမ်းထူဝ်းပိပ်ဂျ၊ကျေး။ ပီခင်တူခေခေမုံကာခင်ဂိုဝ်၊

၁၃ လွမ်းခလေးမာန်၊ယင်းကမ်း၊လမ်း။ တာ်သွင်ပွန်းခလေး
 လုံးခါမ်၊တၢင်းကၢင် ထူလှ်းဂျၢင်းမခင်းပိတ်းကျေး။
 လီင်းခေမိပိုင်၊ခေမိကၢင်မိုက်လှိုင်းခေ၊ ကၢင်လၢင်း
 ဂွၢ်း လွင်းတၢင်းကၢင်တၢင်းကၢ်တုပ်လဝ်းဂၢ်၊လှိုတ်၊
 ကွၢ်၊ လၢဝ်ပိုင်သဝ်းကၢင်လမ်းသိုင်၊ထျှ၊ဝရၢ
 ကၢင်လှိုက်ကၢင်လမ်း၊ခေခေ သိမ်းဝံမီးယု၊ပုခင်းမခင်း
 ခေခေ ကျေး။

၁၄ ကေးခွၢ်း ကျေးကၢင်သိုင်၊လှိုင်းမးဂျးတီးကျ၊တမ်း
 လိတ်းသိုင်၊ခေခေ ဂျိတ်းပရေၤဗီတ်းခလေးကျေး
 ၁၅ လၢတ်းတီးခဝ်ခေခေခလေးဝျး- တူလှ်းလူး။ ထျှ၊
 ဝရၢဗြး တၢင်းပးကပ်တင်းဂုခင်းမုတ်းလၢင်း၊မခင်း
 လဝ်း ပိခေမိခေ၊ပိခေသီခေခလေး မးဂျးလံးလီ၊ယၢင်၊
 ၁၆ တြး တီးဂုခင်းတင်းသိုင်၊တင်းလှိုင်ခလေး ဖုလှ်၊
 ကွၢ်၊ခေပျးကၢ်ပျိတ်းကမူကျၢထမ်း၊မၤ ကၢင်ခဝ်
 လှိုင်းကၢင်ကမ်း၊တြးတင်းသိုင်၊တင်းလှိုင် ဂျိတ်း
 လွမ်းခေင်၊ကၢင်ကမ်း၊တြး ကိတ်၊တင်းကၢ်ပျိတ်းဂျမ်း
 ကၢင်လှိုင်း ဂုခင်းဂျိတ်းကၢင်ကမ်း၊တြး တင်းသိုင်
 တင်းလှိုင်ခလေး ဗီတ်းပိုင်၊မခင်းလဝ်းခေခေကျေး၊
 ဝျးခေင်၊ခေကျေး။ ခဝ်ခေခေ ပိခေကျေးကၢင်လၢင်း
 ပွင့်လၢင်းမိခေခလေး တၢင်၊ကၢ်ပျိတ်းကျေးကၢင်လၢင်း
 ဂမ်လၢင်းကျၢင် လွမ်းခေင်၊တၢင်းကၢင်တုပ်လဝ်းဂၢ်၊
 လှိုင်းလမ်း၊ ကျေးကၢင်လၢင်းလၢတ်းဂျမ်းကၢင်သုင်
 ခေ၊ခလေးဂုပ်၊ကၢတ်၊ ကျေးကၢင်လၢင်းယွင်းပိုင်ခေ
 ပုခင်းကကျၢင်းလီ၊ပွးတုပ်လဝ်းဂၢ်၊ခေခေကျေး။

ကွၢ်ခေခတ်းလှိုင်

၁၇ ကျေးကၢင်ဂၢ်ဂုခင်းခဝ်ကိတ်လှိုင်း၊ ခုတ်းလှိုင်းလံးခံးလှိုင်ထူပံး
 ဂျမ်းကၢင် တမၢခေင်၊လဝ်းယေ၊သုခရိလှိုင် တင်းလံး
 ၁၈ ကျေးလၢတ်းဝံယဝ်ခေခေခလေးဝျး- ခင်းခိုင်၊ဂျးလျ
 လှိုင်းလၢင်းသုတ်းခေခေ ခဝ်လှိုင်းကၢင်လၢင်းဂျိတ်း
 လွမ်းတၢင်းကၢင်တုပ်လဝ်းဂၢ်၊လှိုင်းလမ်း ကၢင်ကမ်း၊

၁၉ တြးခလေးဂျိတ်းပျၢင်းယု၊ခေခေ တၢင်းပေး၊မးကျေး၊
 ဝျးခေင်၊ခေခေခေကျေး။ ခဝ်ခေခေပိခေကျေးကၢင်ခေ
 ၂၀ ကမ်း၊မီးဝိလှိုင်လှိုင်၊လဝ်းခေခေကျေး။ ကျေးကၢင်ဂၢ်
 ဂုခင်းခဝ်ကိတ်လှိုင်း၊ သုခေတ၊ဂျိတ်းတုပ်လဝ်းဂၢ်၊ ဂျးခိုင်
 တၢင်းယုမ်း၊မၢတ်းကၢင်မုတ်းလၢင်း၊ ခေ၊သေပိုင်ခေ
 ခေခေခလေး၊ ဂျိတ်းသုးတွင်းပထခေ၊ခင်း ဝိလှိုင်လှိုင်၊
 ၂၁ မုတ်းလၢင်း၊လဝ်းယု၊တၢ်။ တုပ်လဝ်းဂၢ်၊ ပွဲတုပ်
 လဝ်းဂၢ်၊ ဂျးခင်းတၢင်းဂုခင်းမိတ်းကျေး၊ဗြးပိခေလဝ်း
 ယု၊သေခလေး၊ ကွၢ်ခေခေမုင်ထျှမွင်းထျှဂရုကျေး
 လဝ်းဂုမ်း လဝ်းယေ၊သုခရိလှိုင် ပုခင်းကၢင်သုတ်းကျေး
 ၂၂ ဝရၢတၢ်။ ခင်းမိုက်ကၢင်ဂုခင်းဂမ်းဖွင်း တွပ်၊ထိုင်
 ၂၃ ခေခေ တင်းသုယု၊ခေခေလှိုင် ဂျးကၢ်ပျိတ်းကျေးတီးခဝ်
 ခေခေ ထၢင်၊သုးကျေး။ လှိုင်ခေခင်းကပ်ဂမ်းဖွင်း
 ကွၢ်၊သေကျေးခင်းဗီတ်းခလေး ခေ၊ခွတ်းကပ်ကျေး။ လီ
 ဂုင်းကိတ်၊သီတ်း၊ခွပ်းခေခေကျေးမီးဂျမ်း၊ ကၢင်ဂုပ်
 ကၢင်ဂုတ်၊ခွပ်းပိုင်၊တုပ်ဂျး၊ယု၊ခေခေခလေး မီးတင်း
 တၢင်းကၢင်ဂုပ်ခေသေယဝ်ကိတ်းလူကျေး။

ဂျမ်းမင်၊ဂလျ

၂၄ ဂျးလဝ်းကၢင်တတ်းခိုင်၊လံး ဂျးလံးပွဲသု လွင်းခေင်၊
 ပိုင်သုတၢင်းဂၢင်းလွတ်းတင်း တၢင်းကၢင်တိုဝ်မိခေ
 ခလေးလူမု။ လဝ်းကၢင်ဂျးလံးကပ်သု လှိုင်းကၢင်
 ယင်းကမ်း၊မီးကၢ်ပျိတ်းခလေး တီမိဝံယု၊တင်းတၢင်း
 ကၢင်သိုဝ်းပျှ၊ခေခေ သၢင်းဂၢပ်၊ဂျးတီးဗေ၊ခေ
 မုခေသေလေးလဝ်း၊ လဝ်းကၢင်ပိခေဗြးပိခေလဝ်းသု
 လီဝ်၊ လဝ်းကၢင်ခေ၊ခွတ်းကပ်ဂုမ်း၊ ခေခေမီးမုခေ
 တခင်းခွပ်းကျေး၊ခေ၊ခေ၊ကျေး၊ခေ၊လၢင်း၊ ခွပ်းပိုင်
 လဝ်းဂုမ်း လဝ်းယေ၊သုခရိလှိုင် လျလီမိခေ၊ဗေ၊
 ကွၢ်ခေတၢင်း၊ မိုက်လီဝ်၊ မိုက်ခေ၊ ဂျးဂမ်း၊ဗေ၊သိုင်၊
 သိုင်၊တၢမ်းတၢမ်း၊ သေဂမ်းလူလှိုင်။ ကျးမိခေ။ ။

ဂျမ်းလိတ်းကျေးဝျးတၢ်ယုတယဝ် ယဝ် ကျေး